
روزهاي تاريک ونگر در آرسنال
شکس��ت 10 ب��ر 2 در مجم��وع دو بازي، 
سنگين ترين شکست خانگي در 19 سال 
اخير و سنگين ترين شکست در خانه. حالا 
هواداران آرسنال به نتايجي مثل بازي با رئال 
هم عادت کرده اند. با اين حال باخت سنگين 
به کهکشاني ها هنوز قبول کردنش سخت 
اس��ت. هيچ تيمي از انگليس تا به حال با 
چنين نتيجه اي از دور حذفي ليگ قهرمانان 
کنار نرفته است. سه سال پيش بود که ايوان 
گازيديس، مدير اجرايي آرسنال از رقابت شانه به شانه با بايرن مونيخ در ليگ 
قهرمانان حرف زد، اما آرسنال در هفت سال گذشته حتي يک بار هم موفق 
نشده از مرحله  يک هشتم نهايي بالاتر برود. مشکل بزرگ ونگر در اين بازي 
ضعف ذهني بود، ضعفي که از همان ابتداي بازي هم در برخي از بازيکنانش 
ديده مي شد، بازيکناني که انگار به جاي زمين براي خودشان در هاليوود 
سير و سفر مي کردند. با اين وجود ونگر تصميم گرفت بعد از بازي روي نحوه  
قضاوت داور متمرکز شود و دليل اصلي شکس��ت تيمش را اخراج لوران 
کوشيلني و پنالتي اي که به همراه داشت بداند. درست است که هواداران 
آرسنال هم اين تصميم داور را هو کردند و حداقل در اين زمينه با ونگر هم 
رأي بودند، اما دفاع هاي هميشگي مربي شان از بازيکنانش، با استفاده از 
کلماتي مثل غرور، روحيه، و تعهد، اصلاً برايشان قابل قبول نبود. باقي تيم ها 
هم با شرايطي مشابه آرسنال مواجه مي شوند، اما به ندرت مي بينيم چنين 
پاسخ عجيبي بدهند. رويکرد آرسنال به اخراج کوشيلني بالا بردن خط 
دفاعي اش با هيچ گونه فشاري روي توپ و بازيکنان بايرن بود. نتيجه  اين 
رويکرد پاس هاي بلند ژابي آلونسو در فضاي خالي پشت اين خط دفاع بود 
که بعد از پنالتي رابرت لواندوفسکي چهار گل ديگر را هم به همراه داشت تا 
بايرن ظرف نيم ساعت شکست يک بر صفر را با پيروزي يک بر پنج عوض 
کند. آرسنال هفته  آينده با لينکولن سيتي، تيم خارج از ليگ هاي چهارگانه  
حرفه اي انگليس، در مرحله  يک چهارم نهايي جام حذفي بازي دارد. احتمال 
اينکه توپچي ها اين فصل هم جام حذفي را فتح کنند وجود دارد، اما مسئله 
اينجاست که حال و هواي توپچي ها در سه سال اخير به شدت تغيير کرده و 
رو به جوي منفي گذاشته است. فاصله  آرسنال با بزرگان اروپا حالا بيش از هر 
وقت ديگري احساس مي شود و ديگر براي هوادارانش ممکن نيست تصور 

کنند ونگر مردي است که مي تواند اين شرايط را تغيير دهد. 

مشكل مالي داريم، هواداران پول بدهند!
باشگاه پرسپوليس که از سه اسپانسر  سود 
مي برد از هواداران خود خواسته براي رفع 
مش��کلات مالي کمک کنن��د.  علي اکبر 
طاهري در ويدئويي از هواداران درخواست 
کرده که به باشگاه کمک کند. حال سؤال 
اين است که مديران باشگاه پرسپوليس 
براي برطرف کردن اين مش��کلات چه گامي برداش��ته اند. آيا آنها 
نمي توانند از پتانسيل بالاي پرسپوليس استفاده و درآمدزايي کنند؟ 
آيا بايد هميشه چشم به جيب مردم داشت؟ آيا بهتر نيست باشگاه با 
جذب بازيکنان بي کيفيت اوکرايني پول بيت المال را هدر ندهد. آيا 
بهتر نيست به جاي اين کارها ميزان دقيق درآمد باشگاه پرسپوليس 
از شرکت اپراتور تلفن شفاف سازي شود و اعلام شود چند درصد از 

اين پول به حساب باشگاه مي رود؟ 

قراردادهاي نجومي و بي پولي فوتبال 
فوتبال ايران اين روزها سخت گرفتار بي پولي است، تهديد بازيکنان استقلال 
خوزستان که ماه هاست پول نگرفته اند و آن سو اعتصاب بازيکنان استقلال، 
طوري که ديروز بدون تمرين مقابل سايپا بازي کردند،يا هم مانند سرپرست 
باشگاه پرسپوليس که در اقدامي قابل تامل و عجيب با اعلام کردن شماره 
حساب از هواداراني که برخي از آنها به نان شبشان هم محتاجند، مي خواهد 
با توجه به مش��کلات مالي باش��گاه، براي تامين قراردادهاي ميلياردي 
فوتباليست ها، پول واريز کنند! اينها حکايت اوج گرفتن مشکلات مالي در 
فوتبال کشورمان است. اين مشکلات کار را به جايي رسانده که فدراسيون 
فوتبال هم که مديران آن از کاهش درآمد و خالي بودن حساب ها ماه هاست 
گلايه دارند، ديروز وقتي ديدند صداوسيما براي پخش فوتبال پول نمي دهد 
و حق اين رشته ورزشي را نمي خواهد بدهد، در نامه اي به جام جم نشينان، 
ورود دوربين هاي تلويزيوني به جز دوربين هاي پخش زنده را ممنوع کردند 
تا بتوانند بخشي از درآمدهايي که مي توانند از قبل فوتبال زنده کسب کنند 

و بخشي از هزينه هاي جاري باشگاه ها را تأمين کنند. 
همه اين اعتصاب ها و تهديدها آخرش در فوتبال به پول ختم مي شود و 
مصائب مالي کار را به جايي رسانده که باشگاه ها و فدراسيون ها از هر ابزاري 
که براي رسيدن به حق قانوني ش��ان دارند، مي خواهند استفاده کنند، 
بازيکنان که ماه هاست پول نگرفته اند، اعتصاب و تهديد به بازي نکردن 
مي کنند و فدراس��يون فوتبال هم براي گرفتن حق پخش، دوربين هاي 
تلويزيون را به استاديوم ها راه نمي دهد. چرا فوتبال به اينجا رسيده است 
و رشته اي که روزگاري که ديگر رشته ها حسرت پول هاي رد و بدل شده 
در آن را مي خوردند، حالا از نظر مالي روزهاي سختي را تجربه مي کند. 
البته اين تنها استقلال هاي تهران و خوزستان نيستند که بازيکنان شان در 
اعتراض به مشکلات مالي، روبه روي مديران شان ايستاده اند، باشگاه هاي 
ديگر هم کم و بيش اين مصائب را دارند و کمتر باشگاهي را مي توان پيدا 
کرد که مشکل مالي نداشته باشد، اما چرا فوتبال به اين وضعيت دچار شده 
و سايه بي پولي روي سر باشگاه ها افتاده است، مسئله اي که حتي زمينه ساز 
شکايت بازيکنان خارجي از تيم هاي ايراني به خاطر ندادن مطالبات شان 

شده و سبب شده فيفا تيم هاي ايراني را محروم کند. 
 به نظر مي رسد همه چيز به سيستم مديريتي حاکم بر فوتبال برمي گردد، 
بايد به روزهايي برگش��ت که پول و قرارداده��اي چندصد ميليوني و 
ميلياردي وارد فوتبال شد. در حالي صفرهاي قراردادهاي فوتباليست ها 
در يک دهه گذشته به صورت نجومي رش��د کرده که تا اواخر دهه 70، 
قراردادهاي بازيکنان فوتبال به صورت معقولي امضا مي شد و هر باشگاه 
با توجه به بودجه اي که در اختيار داشت، رقم قراردادها را تنظيم مي کرد. 
با اين حال مش��کلات فوتبال ايران از روزي کليد خورد که بدون هيچ 
ضابطه و قانوني، به يک باره قراردادهاي نهايت 100 ميليوني بازيکنان به 
چند ميليارد رسيد. ريشه بي پولي ها و مشکلات اين روزهاي باشگاه ها را 
بايد در همين افزايش افسارگسيخته و نجومي و بدون منطق قراردادها 
و هزينه هاي باشگاهداري در ايران ديد. در يک دهه اخير برخي مديران 
باشگاه هاي متمول بدون اينکه روزهايي مانند امروز را ببينند، در رقابت 
با تيم هاي ديگر و با توجه به هزينه اي که از بودجه عمومي و بيت المال 
در اختيارشان بود، با دست هاي باز، با پيشنهادهاي خارج از چارچوب و 
ضابطه، بازار نقل و انتقالات فوتبال را تحت تأثير قرار دادند و سبب بالا 
رفتن رقم قراردادهاي بازيکنان آن هم بدون هيچ توجيه منطقي شدند. 
بالا رفتن بي رويه و نجومي صفرهاي قراردادهاي بازيکنان، س��بب ش��د در 
مقابل هزينه هاي تيمداري هم در کشور بالا برود و سبب شود باشگاه هايي که 
وابستگي مستقيمي به بيت المال داشتند، از اين محل با بازيکنان مورد نظرشان 
قراردادهاي چندصد ميليوني و چند ميلي��اردي ببندند. افزايش هزينه هاي 
باشگاهداري در حالي صورت گرفت که مديران باشگاه ها تنها مدير هزينه بودند و 
برنامه اي براي درآمدزايي نداشتند و با توجه به عدم نظارت سيستم هاي بازرسي 
و قضايي روي پول هايي که در فوتبال هزينه مي شود، هزينه هاي فوتبال سال به 
سال بدون توجه به مشکلات اقتصادي که بر کشور حاکم بود، بيشتر از قبل شد و 
اين مسئله حتي زمينه اي را براي فساد گسترده در فوتبال فراهم آورد، مسئله اي 
که در دوره گذشته مجلس، به آن پرداخته شد و از جنبه هاي مختلف فساد مالي 

و اخلاقي به واسطه ورود پول هاي بي ضابطه به فوتبال، پرده برداشت.
نتيجه اهمال و سوءمديريت هاي دو دهه اخير و ورود پول هاي بي ضابطه 
به فوتبال س��بب ش��د امروز مش��کلات مالي گريبان فوتبال را بگيرد، 
رشته اي که به اندازه کيس��ه اش خرج نکرد و رشد نجومي قراردادهاي 
فوتباليس��ت ها و هزينه ها بدون اينکه برنامه اي براي درآمدزايي وجود 
داشته باش��د، س��بب ش��د امروز خبر اعتصاب و تهديد بازيکنان خبر 
يک و فوتبال گرفتار بي پولي باش��د، بي پولي اي که ريشه آن را بايد در 

ريخت و پاش ها و افزايش بدون منطق قراردادها جست و جو کرد.

فدراسيون فوتبال حضور دوربين هاي تلويزيوني 
به جز واحد س�يار را در ليگ برتر ممنوع کرد. 
کميته اقتصادي اين فدراسيون به دليل قرارداد 
در شرف انعقاد ليگ برتر به غير از دوربين هاي 
واحد سيار از ورود ساير دوربين هاي صداوسيما 
به اس�تاديوم هاي فوتبال جلوگيري مي کند.

 اعلام اين خبر در حالي است که ديروز ميرباقري،  
معاون صداوس��يما با اش��اره به برخي برنامه هاي 
ورزشي و ش��رايط خاص آنها اعلام کرد که در اين 
قبيل برنامه ها اش��خاص به خود اجازه مي دهند 
در خصوص هر موضوعي که دلش��ان مي خواهد، 
صحبت کنند، خبر ممنوعيت ورود دوربين ها به 
ورزشگاه آن هم بعد از صحبت هاي معاون سيما 
علاوه بر مشکلات مالي قبلي نشان از يک اختلاف 
ريشه اي تر ميان ورزش دولتي و صداوسيما دارد، 
اختلافي که البته در ميان صحبت هاي فوتبالي ها 
حرفي از آن زده نمي شود! و آنها ترجيح مي دهند 

همچنان خود را درگير مسائل مالي نشان دهند! 
در اين ميان به نظر مي رسد دولتمردان با توجه به 
نزديک بودن به زمان انتخابات مي خواهند هر طور 
که شده شرايط را براي جلب نظر مردم متوجه خود 
کنند و در اين ميان چه مس��ئله اي بهتر از فوتبال 
و استفاده ابزاري از آن، علاقه زائدالوصف مردم به 
فوتبال و تماشاي رقابت هاي حساس اين هفته هاي 
ليگ برتر بهترين فرصت است، فرصتي که هرچند 
هنوز با توجه به ادامه پخش مسابقات از صداوسيما 
به طور کام��ل در اختيار دولتمردان نيس��ت، اما 
مي تواند با عدم پخش مسابقات در هفته هاي آتي 

شرايط را به سود آنها رقم بزند. 
  بدقولي صداوسيما

رئيس س��ازمان اقتصادي و بازاريابي فدراس��يون 
فوتبال بدقولي صداوسيما را علت اصلي اين تصميم 
عنوان کرد. امير عابديني در گفت وگو با ايس��نا با 
تأکيد بر اينکه پخش مس��تقيم بازي ها با مشکل 

مواجه نمي شود، اظهار داشت: »دوربين هاي ورزشي 
تنها براي پخش مس��تقيم بازي ها مي توانند وارد 
ورزشگاه شوند و به جز اين اجازه ضبط هيچ تصوير 
ديگري را ندارند. هيچ مانعي براي پخش مستقيم 
اين مس��ابقات وجود ندارد. اين بحث مربوط به دو 
ماه پيش است و آنها قرار بود با ما جلسه اي را برگزار 
کنند. الان سال تمام شده و هنوز خبري از جلسه اي 
با سازمان صداوسيما نيست. صداوسيما هيچ پولي 
در ازاي حق پخ��ش تلويزيوني به م��ا نمي دهد و 
1۳ - 1۴ برنامه تلويزيوني هم از فوتبال محتوا توليد 
مي کنند. با اين کار باشگاه هاي ما از بين مي روند.«

  قرارداد با شرکت خصوصي
عابديني از فروش محتواي فوتبال به يک ش��رکت 
خصوصي خبر داد: »بعد از بدقولي سازمان صداوسيما 
ما هم محتواي فوتبال را به يک ش��رکت خصوصي 
فروختيم و از اين پس آنه��ا از فوتبال محتوا توليد 
مي کنند. دول��ت مي گويد فوتبال باي��د به صورت 

مستقيم از صداوسيما پخش ش��ود و ما هم از اين 
دستور خارج نمي شويم، اما سازمان صداوسيما در 
ازاي محتواي فوتبال ريالي به ما نمي دهد. حتي هر 
برنامه تلويزيوني يک سامانه هم به راه انداخته است. 
هر چقدر صبوري کرديم، ديديم سازمان صداوسيما 
به هيچ راهي قائل نيست. محتوا را ما توليد مي کنيم 
و براي دريافت پول بايد جلوي سازمان صداوسيما 
دست دراز کنيم. با اين وضعيت باشگاه هاي ما بايد از 
کجا هزينه هاي خود را تأمين کنند؟ حقوق تلويزيوني 
در ايران رعايت نمي شود. حتي مسابقات ليگ يک 
هم محتواي مربوط به خود را دارد. با مصوبه جديد 
فدراسيون از اين پس محتواي فوتبال در اختيار يک 

شرکت قرار مي گيرد که با آنها قرارداد بسته ايم.«
مسئول برگزاري مسابقات سازمان ليگ تصميم 
فدراسيون در خصوص ممنوعيت ورود دوربين هاي 

تلويزيوني را قطعي خواند. 
س��عيد فتاحي در گفت وگو با تس��نيم برنامه ها و 
شبکه هايي را که اين قانون را رعايت نکنند، تهديد به 
شکايت کرد: »طبق قرارداد جديد کميته اقتصادي 
از اين پس غير از دوربين هاي پخش زنده تلويزيوني 
به دوربين ه��اي س��يار هيچ ک��دام از برنامه هاي 
تلويزيوني، س��ايت هاي خب��ري، خبرگزاري ها و 
بخش هاي مختلف خبري اجازه ورود داده نمي شود. 
اين برنامه ها حتي اگر قصد اعلام نتيجه مسابقات را 
داشته باشند، مانند فوتبال اروپا بايد به جاي فيلم 
از عکس اس��تفاده کنند. در صورت رعايت نشدن 
اين مس��ائل قطعاً از آنها شکايت خواهد شد و بايد 
پاسخگو باشند. اگر در ورزش��گاه ها شاهد باشيم 
عکاس هاي خبري از امکانات دوربين هاي خود براي 
فيلمبرداري استفاده مي کنند جلوي آنها را خواهيم 
گرفت. از هفته آينده برنامه 90 و ساير برنامه هاي 
ورزش��ي نمي توانند حتي خلاصه بازي ها را بدون 
پرداخت حق فوتبال و باشگاه ها پخش کنند. اگر 
اين اتفاق رخ دهد از اين برنامه ها شکايت مي کنيم. 
با توجه به اينکه در حال حاضر با صداوسيما در حال 
مذاکره هستيم، ورود دوربين هاي پخش زنده براي 

پوشش مسابقات مشکلي ندارد.«
فريدون اصفهانيان، عضو هيئت رئيسه فدراسيون 
فوتبال و رئيس کميته داوران هم معتقد است:»فوتبال 
نيز بايد مانند سريال ها و برنامه هاي مختلف تلويزيوني 
به حقش برس��د. اين حق بايد به نح��وي به فوتبال 
برگردد. البته من هنوز در جريان دقيق اين موضوع 

نيستم، چون چيزي به ما ابلاغ نشده است.«
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

کرش نيامده رفت روسيه
کارلوس کرش، سرمربي تيم ملي پس از 
مدت ها دوري در حالي به تهران برگشت 
که چند ساعت بعد براي تماشاي بازي 
روستوف و منچستريونايتد در چارچوب 
ليگ اروپا تهران را به مقصد روسيه ترک 
کرد. او قص��د دارد روياروي��ي آزمون با 
منچس��تر را از نزديک تماش��ا کند، اما آنچه مهم اس��ت اينکه 
کرش در حالي به ايران آمد که طي هفته هاي گذشته هر روز در 
سايت هاي آفريقايي اخبار سرمربيگري او در آفريقاي جنوبي زده 
مي شد؛ خبرهايي که نه کسي تأييد و نه کسي تکذيب مي کرد. 
سرمربي تيم ملي در آخرين مصاحبه خود به خبرنگار آفريقاي 
جنوبي گفت »علاقه مند است روزي به آفريقا برگردد، ولي در حال 

حاضر به ايران تعهد دارد و دليلي نمي بيند ايران را ترک کند.«

رحمتي و حيدري تمرين را تعطيل کردند! 
بي پولي سوژه اصلي تيم استقلال است، 
عضو هيئت مديره باشگاه مي گويد که هيچ 
بازيکني تا الان کمتر از ۵0 درصد نگرفته 
است. حسن زماني در خصوص اتفاقاتي که 
طي يکي، دو روز اخير رخ داد و در نهايت 
منجر به تعطيلي تمرين اس��تقلال شد، 
گفت: »تمام مستندات وجود دارد و هيچ يک از بازيکنان استقلال تا 
اين لحظه کمتر از ۵0 درصد نگرفته اند و جالب اينکه برخي بازيکنان 
که عامل تعطيلي تيم بودند، بي��ش از 60 درصد مطالبات خود را 
دريافت کرده اند. جالب است که ما هم پول داديم و هم ناز کشيديم 
و هم حالا بدهکار شديم. جلسه هيئت مديره هفته آينده که جلسه 
پاياني سال خواهد بود، برگزار خواهد شد و مطمئن باشيد با عوامل 

اين اتفاق از جمله رحمتي و حيدري برخورد خواهد شد.«

آدامبيت
منتقد فوتبال اروپا

از برترين هاي ورزش بسيج در سال 95 تجليل مي شود
مدير قهرماني س��ازمان ورزش بس��يج گفت: »در مراس��مي روز شنبه 
21   اس��فند از برترين هاي ورزش بسيج در س��ال 9۵ تجليل مي شود.« 
ابوالفضل قلي پور گفت: »جلسه رؤس��اي انجمن هاي ورزشي، اعضاي 
شوراي عالي مديران و اعضاي هيئت مديره باش��گاه مقاومت با حضور 
مدير اجرايي سازمان بسيج مستضعفين 21 اسفند برگزار مي شود. در اين 
جلسه سياست هاي رياست جديد سازمان بسيج مستضعفين و کليات 
برنامه هاي سال 96 سازمان ورزش بسيج اعلام خواهد شد و در پايان از 

برترين هاي ورزش بسيج در سال 9۵ تجليل به عمل خواهد آمد.«
------------------------------------------------------------
برگزاري مراسم اختتاميه جشنواره فيلم هاي ورزشي 

مراسم اختتاميه جشنواره فيلم هاي ورزشي با حضور چهره هاي ورزشي و 
اثر  تعدادي از اهالي هنر برگزار شد. در جشنواره فيلم هاي سينمايي 2۵۳ 
در چهار بخش مستند، انيميشن، سينمايي و سريال حضور داشتند که 
9۳ اثر به بخش هيئت داوران راه يافتن��د. در نهايت از 2۵ اثر برگزيده 
تجليل شد. يکي از فيلم هاي اين جشنواره »آتلان« نام داشت. اين فيلم 
در جشنواره جهاني توانسته بود عنوان نخست را به خود اختصاص بدهد 

که از آن در جشنواره فيلم هاي ورزشي تجليل شد.

دنياحيدري

سعيد احمديان

ونگر در آرسنال مي ماند!
شکست آرسنال برابر بايرن مونيخ و حذف توپچي ها از رقابت هاي 
ليگ قهرمانان اروپا، انتقادها از آرسن ونگر، سرمربي کهنه کار اين 
تيم را به اوج خود رسانده است، به خصوص اينکه در داخل تيم نيز 
صداي نارضايتي به گوش مي رسد. با اين حال هکتور بيربن، مدافع 
اسپانيايي آرسنال گفت: »با کمک همه اعضاي تيم مي توانيم از اين 
وضعيت خارج شويم. ونگر با ماست و خواهد ماند، چون نقش بسزايي 

در تبديل شدن ما به بازيکنان امروزي داشته است.«

رقابت هاي ليگ اروپا امشب با برگزاري بازي هاي مرحله يک چهارم نهايي 
در دور رفت ادامه پيدا مي کند. در يکي از حساس ترين بازي هاي امشب 
منچستريونايتد انگلستان در روسيه مهمان روستوف است. حضور سردار 
آزمون، مهاجم ايراني در ترکيب تيم روسي علاوه بر اينکه براي ما ايراني ها 
جالب توجه است، به شدت  مورد توجه منتقدان و کارشناسان فوتبال اروپا 
نيز قرار گرفته تا جايي که بعد از نظرات زياد در خصوص خطرناک بودن 

آزمون براي  منچستر، سايت خود اين باشگاه هم به مورينيو و شاگردانش 
بابت زهردار بودن مهاجم ايراني روستوف هشدار داد. با اين حال کاروان 
منچستريونايتد صبح ديروز در ميان تدابير شديد امنيتي و استقبال 
هواداران روستوف وارد اين شهر شد. بايد ديد آقاي خاص فوتبال جهان 
امشب براي مهار آزمون چه تدابيري مي انديشد و اينکه آيا سردار آزمون 

مي تواند با قابليت هاي خود روستوف و ايران را شاد کند يا نه.

شرايط جديد آلگري براي يووه
ماسيميليانو آلگري، سرمربي يوونتوس شرايط تمديد قرارداد خود 
با اين تيم را اعلام کرد. آلگري به س��ران باشگاه گفته است براي 
تمديد قرارداد چهار ساله با يووه سالانه ۵ ميليون يورو دستمزد 
مي خواهد، به علاوه اينکه بايد در مسائل مربوط به تيم اختيار تام 
داشته باشد.  نکته جالب توجه اينکه قرارداد فعلي آ لگري با يووه 
تا تابستان س��ال 2018 اعتبار دارد، اما او به سران باشگاه تا 11 

فروردين ماه فرصت داده تا پاسخ پيشنهادش را بدهند.

ماتئوس آفسايد را حذف مي کند
ستاره هاي پا به سن گذاشته فوتبال دنيا در مورد برچيده شدن 
قانون آفسايد به فيفا مشاوره مي دهند. فيفا در نظر دارد با استفاده 
از تجربيات بازيکن��ان بزرگي چون لوتار ماتئ��وس و مارکو فان 
باستن شرايط برداشتن قانون آفس��ايد از فوتبال را بررسي کند. 
ماتئوس به عنوان يکي از دوستان نزديک فان باستن، مدير فني 
فيفا نظرات خود را در خصوص آفس��ايد و حذف آن به زودي در 

قالب يک گزارش به فيفا ارائه مي کند.

امشب، مصاف آزمون و روستوف با مورينيو و منچستر

سوءاستفاده از فوتبال در دعواي انتخاباتي با تلويزيون

وقتي مايلي کهن غش کرد! 
مي خواهد ليگ برتر باشد يا ليگ دسته اول، محمد مايلي کهن همچنان 
حاشيه ساز و خبرساز است. پس از پايان ديدار تيم هاي نساجي قائمشهر و 
ملوان بندرانزلي اتفاق عجيبي رخ داد؛ اتفاقي که باعث غش کردن محمد 
مايلي کهن شد. پس از به صدا در آمدن سوت پايان بازي مايلي کهن به سنت 
هميشگي نزد داوران رفت تا پس از گفتن خسته نباشيد راهي رختکن 
شود، اما در اين ميان جر و بحثي بين او و رمضاني، مديرعامل حريف صورت 
گرفت، بحثي که در نهايت منجر به درگيري اي��ن دو و در نهايت از حال 
رفتن سرمربي سابق تيم ملي شد. بعد از غش کردن مايلي کهن آبي به سر و 

صورتش زدند که پس از لحظاتي حال او سر جاي خود برگشت.

تراکتور و اميد جبران فاصله 8 امتيازي از خوزستان
جدال پرسپوليس با قهرمان بي بضاعت

 هفت�ه بيس�ت و چه�ارم لي�گ برت�ر ک�ه روز گذش�ته ب�ا مصاف 
سايپا-استقلال استارت خورد، طي امروز و فردا با برگزاري هفت ديدار 
ديگر پيگيري مي شود، آن هم در شرايطي که در حساس ترين بازي هاي 
اين هفته سرخپوش�ان تهراني امروز ميزبان قهرمان فصل گذشته 
هستند و سرخپوشان تبريزي يك روز بعد، به مهماني فولاد مي روند. 
حساس ترين بازي امروز بدون ش��ک رويارويي مدعي قهرماني امسال با 
قهرمان سال گذشته ليگ است؛ ديداري که ساعت 17:۳0 امروز در آزادي 
برگزار مي شود. پرسپوليسي که براي بالا بردن جام به 1۴ امتياز از هفت 
بازي باقيمانده نياز دارد و استقلالي که به رغم دو برد آسيايي، بي پولي  چنان 
کارد به استخوان آن رسانده که پورموسي مي گويد به تهران نمي رويم و 
خيلي هم جدي مي گويد، اگر مشکل حل نشود به تهران نمي رويم. البته 
او به خوبي مي داند که هم به تهران مي رود و هم تيمش را براي مصاف با 
سرخپوشان مهيا مي کند، اما تهديد جدي سرمربي، فرياد بي پولي بازيکنان 
بي ادعايي اس��ت که چند روز قبل با دس��ت خالي،  غيرت را در مصاف با 
ميلياردرهاي عربي معنا کردند، اما باز هم تغييري در شرايط شان ايجاد 
نشد. با اين وجود اما پرسپوليس و در صدر آن برانکو خوب مي داند داستان 
جيب خالي استقلال دليل خوبي براي دست کم گرفتن اين تيم نيست؛ 
تيمي که حتي مشکلاتش را بيرون از زمين گذاشته و تنها با انگيزه موفقيت 
است که به ميدان مي رود و اين مي تواند روز سختي را براي صدرنشين رقم 
بزند. براي پرسپوليسي که به زعم بسياري ديگر هيچ تيمي نمي تواند آن را 
به زير بکشد، اما سرمربي اش نظر ديگري دارد و معتقد است که قهرماني را 
حدس و گمان نه،  بلکه اعداد و ارقام است که مشخص مي کند و پرسپوليس 
هنوز 1۴ امتياز ديگر براي رس��يدن به اين قهرماني نياز دارد و براي سه 
امتياز نخست آن در بازي امروز برابر قهرمان فصل گذشته نقشه ها کشيده 
است. اين بازي براي پرسپوليس بيش از سه امتياز مي ارزد. آنها بايد از سد 
تيمي عبور کنند که فصل گذشته به دليل تنها يک گل کمتر قهرماني را 
تقديمش کردند و نيم فصل اول نيز نتوانستند در اهواز بيش از يک امتياز 
از آن بگيرند. امروز در واقع پرسپوليس هم براي انتقام گرفتن به مصاف 
آبي پوشان اهوازي مي رود و هم براي استحکام هرچه بيشتر جايگاه خود 
در صدر جدول و دست نيافتني کردن قهرماني اين فصل براي رقبايش. اما 
بايد ديد مرد کروات نيمکت پرسپوليس مي تواند آنچه را مي خواهد از اين 
بازي به دست آورده و استقلالي هاي خوزستان را که سرمربي آن مدعي 

است تمرکز لازم را ندارد با دست خالي روانه اهواز کند؟
  برخورد قلعه نويي با فولاد خوزستاني

تساوي هفته گذشته اگرچه فاصله تراکتور را با صدر جدول افزايش داد، اما 
شاگردان قلعه نويي هنوز هم يکي از مدعيان قهرماني اين فصل هستند و 
اميدوار به جبران هشت امتياز فاصله ايجاد شده با سرخپوشان پايتخت  و 
با توجه به اينکه تنها هفت هفته باقي است براي جبران امتيازهاي از دست 
رفته، حساسيت مصاف ساعت16:۳0 امروز تراکتور با فولادي هاي خوزستان 
در اهواز بيشتر هم مي شود. اگرچه ياران قلعه نويي فيناليست جام حذفي نيز 
هستند و در صورت از دست رفتن قهرماني هنوز هم اميدواري هايي براي 
کسب يک جام ديگر و سهميه بازي هاي آسيايي براي آنها وجود دارد، اما بدون 
شک نه قلعه نويي و نه شاگردانش فرصت قهرمان شدن در ليگ را به اميد جام 
رقابت هاي حذفي از دست نمي دهند. روي کاغذ، تبريزي ها جمعه کار سختي 
برابر فولاد ندارند، چراکه تيم سعداوي امسال با نوسانات زيادي مواجه بوده 
است، البته نبايد فراموش کرد که اين تيم نيم فصل اول تراکتورسازان را در 
تبريز زمينگير کرد و با کسب يک امتياز به خوزستان بازگشت و با وجود تمام 
بي ثباتي هايش در کسب نتيجه در فصل جاري، اگر امروز يکي از آن روزهاي 
خوب خود را سپري کند،  شاگردان قلعه نويي براي پيروزي در خان اول از هفت 

خان باقيمانده تا پايان فصل کاري سخت در پيش دارند. 
  ساير بازي ها

در ساير بازي هاي هفته بيست و چهارم،  ماشين سازي و نفتي هاي آبادان 
امروز در تبريز به مصاف هم مي روند؛ ديداري که رويارويي ديدني فرهاد 
کاظمي و فيروز کريمي را رقم مي زند. در ديگر بازي امروز نيز ذوب آهن و 
نفت تهران،  دو بازنده هفته قبل به مصاف هم مي روند. ياران دايي در حالي 
راهي اصفهان شدند که تنها يک جلسه تمرين داشتند و اعتصاب هاي گاه 
و بيگاه آنها همچنان ادامه دارد. در ساير بازي هاي روز جمعه نيز گسترش 
فولاد در تبريز ميزبان صباست، سياه جامگان از سپاهان پذيرايي مي کند و 

پديده در خانه حريف  به مصاف پيکان مي رود.

شيوانوروزي
گزارش

بايرن آرسنال را تحقير کرد 
صعود رئال مادريد با درخشش راموس

فريدونحسن
فوتبالاروپا

رئال مادريد و بايرن مونيخ با تکرار نتايج بازي هاي رفت مرحله يک هشتم نهايي ليگ قهرمانان اروپا 
مقابل ناپولي و آرس��نال صعود خود به مرحله يک چهارم نهايي را جشن گرفتند. سه شنبه شب 
رئال مادريد در حالي موفق به کسب پيروزي سه بر يک، مانند ديدار رفت، برابر ناپولي شد که اين 

پيروزي را مديون س��رخيو راموس مدافع گلزن خود اس��ت. رئال نيمه اول با شکست يک بر صفر 
راهي رختکن ش��د، اما راموس در دقيقه ۵2 کار را به تس��اوي کشاند و هفت دقيقه بعد 

هم گل دوم را زد تا اين ديدار با گل دقيقه 90 موراتاي س��ه بر يک به سود رئال تمام 
شود و مردان زيدان در مجموع دو ديدار شش بر دو پيروز شوند. اما در ديگر ديدار 
سه شنبه شب بايرن مونيخ مانند ديدار رفت آرسنال را کيسه گل کرد و پنج بر يک 
برد تا در مجموع ونگر و شاگردانش 10 بر دو مغلوب مردان کارلو آنجلوتي شوند. 
در ديدار برگشت ولکات ابتدا آرس��نال را پيش انداخت، اما لواندوفسکي، روبن، 
کاستا و ويدال)دو گل( با گلزني هاي خود ش��ب تلخي را براي شاگردان ونگر در 
امارات رقم زدند. سرخيو راموس، کاپيتان رئال مادريد پس از گلزني مقابل ناپولي 
و صعود تيمش به مرحله بعد در حالي که از خوشحالي زياد روي پا بند نبود، گفت: 

»خوشحالم، يک هفته پيش منتقدان داشتند مرا مي کشتند، اما حالا وضع فرق 

کرده است. خوشحالم و خوشحال تر مي شوم اگر بارسلون مقابل پاري سن ژرمن ببازد و حذف شود، 
اگر اين اتفاق بيفتد راحت مي خوابم.« زيدان اما برخلاف راموس از نوع بازي تيمش راضي نيست. 
سرمربي رئال مي گويد: »نمايش جالبي نداش��تيم، به خصوص در نيمه اول ضعيف بازي کرديم، 
اما مهم کس��ب پيروزي و نتيجه لازم بود که آن را به دست آورديم و به مرحله بعد صعود کرديم.« 
اما بايرن مونيخ با آنجلوتي روزهاي خوبي را پشت س��ر مي گذارد. کارلتو پس از برتري قاطع 
مقابل آرس��نال ابراز اميدواري کرد تيمش جام قهرماني را بالاي سر ببرد و گفت: »ما تيم 
سختکوشي هستيم، اما در ليگ قهرمانان جزئيات کوچک تعيين کننده است. واقعاً سخت 
است که بشود حدس زد در آينده چه اتفاقي مي افتد، اما ما به خودمان اطمينان داريم 
و به تلاشمان ادامه خواهيم داد.« در آن سوي ميدان آرسن ونگر که اصلًا شرايط خوبي 
در آرسنال ندارد و روز به روز به در خروجي باشگاه نزديک تر مي شود با انداختن تقصير 
شکست س��نگين تيمش به گردن داور بازي گفت: »تصميمات داور غيرقابل توضيح و 
شرم آور بود. من احساس مي کنم که تيم مان همان عملکرد پر از روحيه و غرور را که از آن 
توقع داشتيم ارائه کرد،  اما پايان داستان خيلي تلخ رقم خورد. واقعاً عصباني و ناراحتم و قرار 

داشتن در اين مقطع حساس عصبانيت من را بيشتر هم کرده است.«


